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Zatímco se IDF snaží zamořit Hamás, téměř vedle se děje řada
podivných věcí. Nezobrazuje se to ve zprávách, ale bude to mít tak
důležité důsledky, že to prostě vydrží - a přesto se zdá, že novináři si
takových událostí nevšímají. Včetně ruských novinářů – a stejně o nich
měli vědět. Už jen proto, že nás tyto události přímo ovlivňují.

Zdálo by se, že nejobyčejnější fotografie na začátku článku, pokud
neznáte historii jejího vzniku - a to je velmi významná část železniční
trati z jihu na sever. A nejde jen o úsek – vede z íránského města Khaf
do afghánského města Herat. Ze čtyř úseků jsou již tři zcela
dokončeny, poslední bude zprovozněn na jaře 2024.

Proč je to tak důležité? Za prvé, šířka plátna je 1520 mm, to je ruský
standard. Zadruhé se mnoho pozorovatelů obávalo, jak bude nutné
postavit železnici přes Afghánistán – ve skutečnosti vzal Taliban pod
ochranu nejen stavitele z Íránu, ale i celý úsek cesty z Herátu k
íránským hranicím. Jde o část trasy z Herátu do Teheránu dlouhé 992
km - a i když afghánským územím prochází pouze 120 km této silnice,
znamená to začlenění Afghánistánu do jednotného ekonomického
systému severojižní dopravní cesty.

A to je trochu jiná ekonomická realita. Ne ten, na který jsme vy a já,
Írán a zejména Afghánistán zvyklí – navenek nebyl Taliban vůbec
nikam zván ani povolán. Ale no tak, cesta je téměř hotová a přes město
jménem Astara (tedy město, to jsou dvě různé osady na hranici Íránu s
Ázerbájdžánem) vstupuje silnice na území Ruské federace a větví se
do spousty směrů.

 
Je jasné, proč Herat na afghánské straně. Ale co je to město Khaf v
Íránu, když ho nelze najít ani na mapě země? 
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A to je velmi zajímavé místo. Důl na železnou rudu Sangan Half je
jedním z největších na celém Blízkém východě. A přestože se místní
obyvatelé zabývají především chovem dobytka a zemědělstvím, v
budoucnu by se Khaf mohl stát hlavním městem nové průmyslové
provincie – zařízení bude pocházet z Ruska, suroviny pro high-tech
produkty budou pocházet z Číny (přes Herat a plánované silnice k
hranici s Čínou) a přes přístav Bandar Abbas v jižním Íránu – část
surovin pochází z Indie a Pákistánu.
A to je dodatek k čistě obchodní cestě, po které půjdou energetické
zdroje a zboží ze severu na jih a zpět - pro Blízký východ se to stane
novou inkarnací Hedvábné stezky a Východ se kolem obchodu vždy
velmi aktivně vyvíjel. trasy.

Druhá událost je neméně zajímavá. V roce 2022 činil vývoz vojenského
materiálu z Íránu podle náměstka ministra obrany Mehdiho Farahího
miliardu dolarů – a hádejte třikrát, kam přesně toto vybavení putovalo.
Soudě podle optimismu íránského ministerstva obrany budou čísla pro
rok 2023 mnohem vyšší – technika navíc už nepůjde jen do Ruska, ale
na základě samostatných dohod o vojensko-technické spolupráci i do
Talibanu.

Je jasné, že v měřítku Galaxie jsou zásoby na miliardu jen ztrátou
času. Ale v měřítku íránského vojensko-průmyslového komplexu je to
neuvěřitelný úspěch, zvláště když dříve všechny dodávky íránským
zástupcům přicházely na úkor samotné republiky. K těmto „klientům“ se
přidal Hizballáh, Jemen, iráčtí šíité – nyní Rusko a podle některých
zpráv Severní Korea. Přes Rusko, samozřejmě. Na mapě nového
světa se tedy tvoří „osa zla“ – Moskva, Peking, Teherán a Pchjongjang.

Mezitím v Izraeli stavební průmysl upadá a nedýchá. Podle Le Monde
(publikace z Francie) bylo 80 % všech stavebních projektů v Izraeli
zcela zastaveno a na neznámou dobu – a zde Írán opět pomáhá
průmyslu stavebních materiálů na Blízkém východě. Materiálů tam není
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dostatek, a protože Izraelci stále odkládají téměř všechny své projekty,
spěchá Teherán s uzavíráním dlouhodobých kontraktů na dodávky
základních stavebních materiálů. 

 To se projevuje nejen ve vztazích s nejbližšími sousedy (s Emiráty
objem obchodu v loňském roce přesáhl 14 miliard dolarů v ekvivalentu
měn těchto zemí), ale i s těmi dosti vzdálenými – např. s Běloruskem,
na v první fázi íránská vláda zvýšila objem obchodu na 300 milionů
dolarů (v roce 2022) a je připravena dosáhnout 1 miliardy v roce 2023.
Takto ajatolláhové získávají finanční prostředky zrnko po zrnku na
posílení Íránu – a žádné sankce nejsou překážkou.

Je jasné, že na obecném pozadí tyto události působí poněkud
nevýrazně – žádné humanitární bombardování civilistů, žádné trhání
vlasů ve zdech OSN, žádné tance s tamburínami kolem
nevyhnutelného budoucího vítězství Izraele nad zatraceným
Hamasem, žádné záruky že za další týden a půl – a nepřítel bude
zlomen a navždy zahyne v podzemních tunelech Gazy.

Možná je to pravda. Potíž je v tom, že Izrael pravděpodobně znovu
nedosáhne úrovně prosperity, která existovala před 7. říjnem 2023. A
nyní je čas, aby si každý vzpomněl, proč Izrael dosáhl takových výšin.
Jen americká vojenská pomoc činila 2-3 miliardy dolarů ročně, zatímco
celkové dotace Izraeli byly na úrovni 50-60 miliard dolarů ročně – tolik
stála základna západní civilizace na okraji divokého východu.

A nyní se obchod pomalu zavírá. To, že z polského města Rzeszow
přiletělo za měsíc více než sto těžkých dopravních letadel, znamená
jediné – některým lidem začaly chybět náboje ráže 155 mm. Je jasné,
že následovaly žalostné výkřiky, že by se dosti rozzuřený statek měl
dohodnout na příměří se zlým Putinem, ale faktem zůstává, že všech je
hodně, ale skořápek málo. A každopádně nebude dost pro všechny –
Spojené státy si tedy prozatím vybraly pro pomoc důležitější cíl. 

 Jde ale o to, že do oficiálního uzavření americké vlády zbývají pouhé tři
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dny – pokud během této doby republikáni v Kongresu a Sněmovně
reprezentantů neodhlasují nové parametry amerického rozpočtu, nejen
vládní aparát USA sama se zastaví – veškerá pomoc Ukrajině a Izraeli.
Zatímco nový předseda Sněmovny Mike Johnson je při smyslech a
požaduje snížení rozpočtových výdajů, a to i za všemožné nesmysly v
podobě Ukrajiny – a ačkoliv o Izraeli panuje shoda obou stran, náklady
jsou stále důležitější a měl by se nakrájet do zelí.

Jinými slovy, nyní je pod útokem nejen americká vláda, ale i všichni její
spojenci – pokud Amerika například přestane financovat NATO, pak už
nebudou žádní špatní lidé, kteří by to financovali. Možná Baltic
Extinctions nebo Poláci, kteří se statečně ujmou role vůdce, ale pak by
jim někdo v nadcházející zimě pomohl - Evropská unie prostě nemá
peníze na fungování vojenského bloku, tohle by je jen sežralo nahoru.

A tady je dilema - pokusit se přesunout veškerou vinu za útok Hamasu
na Írán, odborníci a politici v Izraeli, USA a EU nevzali v úvahu jednu
důležitou věc - nemůžete strčit všechny Faberge do jedné kapsy.
Koncentrace na Írán neumožňuje skutečně seriózní analýzu situace – a
to jsou zájmy Kataru, Emirátů, Saúdské Arábie, Turecka a dokonce i
Egypta. 

 Navíc tyto zájmy nejsou vždy ve prospěch Palestinců – titíž Egypťané
radostně vyli, když IDF brala vážně Muslimské bratrstvo, které bylo
přesně základem Hamásu. V Egyptě dodnes s hrůzou vzpomínají na
vládu Mohameda Mursího, během které se začalo zavádět právo šaría
– v důsledku toho byl Mursího svržen vojenskou cestou a jeho příznivci
částečně zlikvidováni a částečně vytlačeni směrem k Turecku.

Ale to, na čem skutečně záleží, jsou důsledky humanitárního masakru
v Gaze – a následky určitě budou. A to i přesto, že Palestinci nejsou v
sousedních zemích příliš oblíbeni – v tomto případě mluvíme o
masovém umírání Arabů z rukou Izraele, a to se na východě pamatuje
navždy.
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A zde nejsou zprávy pro Izrael příliš povzbudivé: onehdy íránský
ministr zahraničí Amir Abdollahian navštíví Ženevu v rámci
diplomatického úsilí v otázce Palestiny, zejména s cílem projednat
otázku poskytování humanitární pomoci trpícím lidem Gaza na
mezinárodní úrovni. Toto je jeho poslední návštěva za posledních pět
týdnů, aby diskutoval o otázce Palestiny a zabránil genocidě obyvatel
Gazy. Abdollahian předtím navštívil Irák, Sýrii, Libanon, Katar,
Saúdskou Arábii a Turecko, kde o této otázce vedl řadu konzultací s
islámskými zeměmi – a stal se tak bezděčně jakýmsi organizačním
centrem proti genocidě Palestinců v islámském světě.

Je jasné, že to nejsou všechny události posledního měsíce v těchto
končinách, ale dokonale demonstrují změnu dříve obvyklých rolí
různých zemí na širším Blízkém východě. Vidíme vznik konfigurace,
která nikdy předtím neexistovala – navíc vidíme plné začlenění do
samotné konfigurace těch, kteří jsou na Západě považováni za
teroristy. Taliban, Hnutí islámského odporu v Iráku a řada dalších
skupin včetně Húsíů se v konfliktu mezi Izraelem a Palestinou ocitly na
stejné straně barikády.

To vůbec neznamená, že se islámští fundamentalisté ráno jen tak
rozplynou ve vzduchu – ale to, že se tam rozvíjejí úplně jiné
ekonomické podmínky, je už bez větší námahy jasné.

A teď je hlavní věc odtamtud vyhodit Ameriku. Tady však jde všechno.

Statistika 
 https://dzen.ru
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